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Men det har for mange været en svær tid med denne 
forbandede virus, som satte sit præg for alle. Og 
desværre også med budskabet om, at en af vores 
markante kolleger, Peer Rosenfeldt, blev ramt og døde, 
2. juni (side 4).

Billedet herover gengiver meget de seneste svære 
måneder i skyggen af corona-nedlukninger – behørig 
afstand men alligevel fin, optimistisk kontakt mellem ØK 
Klubbens, Jan E. Ditlevsen, til venstre, og Henrik 
Rasmussen. De besøgte ØK Bladet i Asia House til en 
stafet-dialog på Jans foranledning (se side 6-7). Begge 
d´herrer gav udtryk for det stærke sammenhold, vi har 
set, under den omfattende nedlukning såvel herhjemme 
som ude – men også deres beundring over, at det var så 
stærkt! 

Billedet herover indikerer heldigvis også: SNART SES VI 
IGEN, som formand Andy også kommenterer i sit aktuelle 
hjørne på bagsiden. ØK Klubbens sædvanlige høje 
aktivitets niveau gik i stå bl.a. med den planlagte 
ordinære generalforsamling, en aften om bombningen af 
Den Franske Skole, jazz samt udskydelse af det 
planlagte besøg i august af vores kollega Bjørn Olesen 
og hans Fanny Lai.  

Alt gik i stå – også i klubben

Aktivitetsudvalget arbejder også på højtryk med et 
ganske særligt arrangement oktober/november i Asia 
House. Det er hensigten bedst muligt at finde den 
sædvanlige hygge omkring Runchels fristelser, som er 
en vigtig del, hver eneste gang, vi mødes. Som det 
f.eks. ville være ved generalforsamlingen, der endte 
e lektronisk uden hygge,  snak og Runchel . 
Aktivitetsudvalget kommer hurtigst muligt med flere 
detaljer for først til mølle-tilmelding til ”Vi ses igen”.

Klubbens golfudvalg sørger prisværdigt for, at ØK-
golferne får mulighed for at ”ses igen” allerede 3. juli. 
Og klubbens aktivitetsudvalg arbejder på højtryk for at 
skabe bedst mulige rammer for resten af året. Den 
Franske Skole er på programmet allerede 24. 
september (side 11), og banko er på plads, 3. 
december. Bakken og Cirkusrevyen er rykket til 3. 
august 2021. Konkret udmelding om jazz og 
Bjørn/Fanny fø lger.  Vi  ska l  også h i lse f ra 
honorarbisserne som oplyser, at deres navnkundige 
julefrokost også kommer på plads ultimo november.

”Vi ses igen” i Asia House

                  ELJ 

Men vi kan indikere noget af den stemning, der 
arbejdes med at skabe. Fællessangen på seneste 
udvalgsmøde var inspireret af Vera Lynn´s ”We´ll 
Meet Again”…. �

Snart ses vi igen
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Fødselsdage – klubbens hjertelige lykønskning! Fødselsdage – klubbens hjertelige lykønskning! 

     Juni 2020

� � Teglgaardsvej 837, 2.th., 

� � 05688-010 Sao Paulo, SP, Brasilien

� � torben_alisonp@yahoo.com

� � Birkehaven 411, 2980 Kokkedal

  14, Morumbi,

  CH 6064 Kerns, Schweiz

� � Pilesvinget 51, 2700 Brønshøj

� 23.09.� Torben Poulsen

90 år:� 16.04.� Henning Haahr Sørensen

� � haahr.sorensen@gmail.com

� � helle_holst@hotmail.com 

  50210, Thailand

� � R.Eng. Isaac Milder 374 Apto. 

� � Saithong City Homes, 456/1 Moo 1 -

� 24.09.� Helle Holst

80 år:� 19.04.� Bjarne Rørbæk Jensen
�

� � Ved Bommen 49, 2820 Gentofte
� � br@belso.dk

� 20.09.� Bjørn Myrthue

� � bjoernmyrthue@gmail.com

85 år:� 08.09.� Kaj Runchel

�

   Old Sansai Mahjoh Rd.,
� � T. Sansainoi, A. Sansai , Chiang Mai

  3050 Humlebæk

� � roerbaek@terra.com.br

� 14.08.� Helge Nielsen
� � Chlewigenring 4, 

� � helge@nielsen.ch

� � Borgergade 23, 4 th.,
� 24.08.� Annie Sejr Petersen

� �
  1300 København K

� � waltherjette@gmail.com 

� � Ahornvej 3, Vemmedrup, 
  4632 Bjæverskov
� � frejlev99@yahoo.com

� �
75 år:� 06.07.� Harald Rothe
� � Sørup Kirkevej 3, 5700 Svendborg

� 10.09.� Henning Christoffersen
� � Krigsagervej 28, 3250 Gilleleje
� � henningsoller@hotmail.com

� � rothe@sydfynsmail.dk 

� 07.07.� Kerstin Jacobsen
� � Ametystvej 4, 3060 Espergærde

� 29.08.� Jørgen Hansen

� � poulbrochner@gmail.com

� � Østervang 21, 3450 Allerød

� 20.07.� Mogens Nikolajsen

� � Tnitorben@gmail.com 

� 24.09.� Poul Brøchner

� � Toftebjerghaven 4, 2750 Ballerup

� � kerstin.jacobsen@mail.dk

� 20.08.� Walther Grill Kristensen

�

� � aogm.nikolajsen@gmail.com

� 15.07.� Bent Bøsling

  Vejlby, 8500 Grenå

70 år:� 13.07.� Torben Nielsen

� � Krohaven 138, 4140 Borup

� � (Se fødselsdagsportræt side 4-5).

� � Østerbrogade 112, 2. tv., 
  2100 København Ø
� � bentbosling@live.dk

� � Ladefogedgaarden, Ellekrogen 4,

Bjørn Myrthue Kaj Runchel Bjarne R. Jensen

Helge Nielsen Annie S. Petersen H. Christoffersen

Harald Rothe Kerstin Jacobsen Bent Bøsling

Mogens Nikolajsen Poul Brøchner Walther G. Kristensen
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Erik Bøgh Christensen overdrager formandsposten i ØK Fonden     

� 26.08.� Søren Gordon Nielsen

� � n5t@live.dk

� � Selchausdal, Selchausdalvej 4, 

� 28.09.� Kenneth P. Luciani

  stefan.d.buch@privat.dk

� � Nørregade 5, 6270 Tønder

   Jalan Kelang Lama,58100 Kuala

  Abadi Villa Penthouse, No. 4, Jalan

   Lumpur, Malaysia 

  peter@vagn-jensen.com�

� � bent.serritslev@flintgrp.com

  4291 Ruds-Vedby

  celund@privat.dk

� 16.07.� Peter Sørensen
� � Hortevej 24, Søften, 8382 Hinnerup

� 02.09.� Marianne Andreasen

� � kenneth@luciani.dk
� � Axel Heides Vej 95, 2970 Hørsholm

  3000 Helsingør

� � Jahnsensvej 1, 2820 Gentofte

� � m.g.a@youmail.dk

� � sgn.crowns.united@outlook.com
� � Obels Have 12, 9000 Aalborg

� � Svingels Allé 53, 4900 Nakskov

60 år:� 09.07.� Steffen D. Buch

65 år:� 30.06.� Nis Peter Jollmann

� � peter1sorensen@yahoo.com

� 21.08.� Peter Vagn-Jensen

� 28.08.� Christian Erik Lund

� � Lundegade 12 B 1  sal, .

� 20.07.� Bent Serritslev No. C-20-2, Block C,  

   2/109C Taman Abadi Indah, Off

� 30.08.� Thomas Elm Kampmann

  mail@thomaskampmann.dk
� � Torvebyen 8, 2.2., 4600 Køge

� 14.09.� Michael Glering

  Fenris@bitmanmail.dk

  NC 27455 Greensboro, USA  
� � rfenger@risco.com  

� � dlmatzen@mail.dk
�          christian@yantu.com

� � Lærkevej 11, 4040 Jyllinge

� � 18 Flagship Cove, 

OBS: Henning Haahr Sørensen, 90 år 16. april, og 
Bjarne Rørbæk Jensen, 80 år 19. april, var desværre 
faldet ud i rækken af fødselarer i seneste udgave af ØK 
Bladet, så de kommer forsinket med i denne omgang. 
Dermed dobbelt tillykke til dem.                    OJM + ELJ

� � Hjortevej 23, 7000 Fredericia

� 24.09� Rasmus Fenger

50 år:� 28.08.� Dorthe Ahlbeck Matzen

NB:� Carl Edvard Ejby Hansen, Ovenvande 6, 3. t.v. 8660 Skanderborg, 
ceejby@gmail.com blev 70 år, 30. december. Ejby skulle dermed være med 
på fødselsdagslisten i december-bladet, men det kom han desværre ikke – 
så hermed en forsinket lykønskning fra redaktionen.    

Søren G. Nielsen Marianne Andreasen Peter Sørensen

Chr. Erik Lund Kenneth Luciani Steffen D. Buch

Bent Serritslev Thomas E. Kampmann Michael Glering

Dorte A. Matzen

Troels flyttes evt. op ved siden af foto

���������410 Park Avenue, #1500,

         tec@city-office.com
         NY 10022 New York, USA

          Troels Edelmann Christensen
�04.08.�

ØK Bladet nr. 1, 2020, blev desværre også ramt af 
Corona-omstændighederne. Vi måtte droppe den 
trykte udgave, fordi trykstart og udsendelse lå lige i de 
dage, hvor Danmark og alle omkring os blev lukket ned. 
Derfor måtte vi alene ty til elektronisk udsendelse via e-
mail, og det betød at ikke alle medlemmer modtog 
bladet. Kontakt gerne undertegnede, hvis der måtte 
være problemer i den sammenhæng. Vi har erfaret at 
rigtig mange ønsker trykt blad, fordi man er mest 
komfortabel med det - og for mange med henblik på 
arkivering. Nu med ØK Bladet nr. 2, 2020,er vi tilbage i 
mere ”normale” rammer, så nu trykker vi igen. Og vi 
håber inderligt, at virus ikke mere griber ind i det!     ELJ

Vi måtte droppe tryk
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Fødselsdage – klubbens hjertelige lykønskning! 

Dødsfald - Æret være deres minde

Hans Peter Holst har denne gang ØK Bladets medlems-stafet - Sætter fokus på ØK´s forhenværende centrale position i alverdens træhandel  

Hvis du hører om andre, der ønsker at blive medlem af ØK Klubben, kan det ske via hjemmesiden, 
www.eacclub.dk under ”ikke medlem” og følg instruktionen her. Det sendes automatisk videre med 
hurtig respons. Optagelseskriteriet er: Ansat eller ægtefælle i en periode i ØK A/S samt tilknyttede 
virksomheder (herunder Asia House og Santa Fe Group) eller særlige ØK-relaterede kontakter.

Dødsfald - Æret være deres minde

Fødselsdags-portræt: Torben Nielsen, 70 år, mandag 13. juli 2020

     Juni 2020

Torben vil dog helst ikke 
dvæle meget ved det prak-
tiske, tekniske edb-arbejde 
for, som han siger: - Det 
kender de fleste jo i dag - 
input, der hældes ind i en 
maskine og output, der som 
regel er brugbart.

Torben Nielsen betegner tiden i ØK Data som et 
højdepunkt på sin livslange tur og karriere med revision, 
edb og sikkerhed. Han startede godt nok som 
”revisorsnude”, men det gik hurtigt slag i slag som 
medspiller i en fantastisk it-
udvikling gennem de seneste 
par snese år, hvor han også 
inden fik mulighed for at 
sætte sit præg på vores alles 
elektroniske rejsekort.

Torben fortsætter: - Min tid på 
revisionskontoret var ikke 
hovedinteressen. Derimod 
var jeg meget tiltrukket af 
arbejdet hos deres datter-
selskab, Administrativ Data 
Service, ADS, som leverede edb-service til en mængde 
firmaer i Danmark. Vi måtte ud i byen for at finde fri 
maskintid på større installationer, der havde kapacitet 
nok til at klare de voldsomme kalkulationer, som i dag 
kan klares på en PC. 

Så vi kom i kontakt med ATP, DataCentralen, Danske 
Bank og sidst men ikke mindst ØK Data,  dengang 
Vesterbrogade 1A, lige overfor hedengangne ANVA. Vi 
fik for det meste købt bloktid, som det hed, om natten 
når installationens egne store aftenkørsler var afviklet – 

Kæmpe XXL-suppegryder

det var hos ØK Data f.eks. løn for Nakskov Skibsværft, 
Beauvais/Plumrose fakturering osv.  
 

Vi kom selv med datadiske 
så store som XXL-suppe-
gryder samt papir (Liporello 
12”) og input i  form af 
magnetbånd. Vi havde på de 
natlige ekspeditioner sam-
arbejde direkte med ØK 
Data, som jeg blev helt 
fanget af. Jeg fik nu lov at 
give en hånd med og røg 
oven i købet på deres til-
kaldeliste! Driftschef Jørgen 
Møller mente oven i købet, at 
der måske var mulighed for 
mig – ”revisorsnuden” - 
kunne komme med på et 
operatør-hold, når der blev 
en plads – jeg var i den 7. 
himmel, og kom herefter for 
alvor ind i ØK Data-familien.

Torben fortsætter: - Jeg havde en fantastisk tid i ØK 
Data, med spændende opgaver og gode kolleger. På 
trods af skifteholdsarbejde var der et fantastisk 
sammenhold i hele huset. En pionerånd, jeg senere kun 
sjældent har oplevet, blev drevet frem af direktør Ole 
Stangegaard, der også sørgede for gode sociale forhold 
som personaleforeningen, ABACUS, med lokaler i den 
gamle officersforenings lokaler bag Tivoli. Her blev det til 
mindeværdige fester og aktiviteter samt diskuteret og 
løst mangt et problem, inden det måske blev for stort. 
Jeg arbejdede også med foreningens blad, som udover 

-ØK Data var i 14 år en herlig del af min tur med revision, edb-drift og sikkerhed

Torben Nielsen – ”revisorsnuden” fik et langt, interessant liv 
med edb-udviklingen især via ØK Data.

John-Ole Hansen, Alphen aan den Rijn, Belgien, er afgået ved døden 23. februar, 67 år. John-Ole var tilknyttet 
ØK 1970–74.

Erling Bruun, tidligere kaptajn i ØK, døde 17. marts 2020, 83 år. Hans søn, Christian, fortæller til ØK Bladet: Min 
fars liv var i høj grad ØK i hele karrieren. Ganske ung startede han som dæksdreng i ØK, hvor han fortsatte med at 
sejle indtil 1970, på det tidspunkt som overstyrmand.1970-1975 var han med familien udstationeret af ØK til St. 
Thomas. Fra 1975 sad han på ØK's hovedkontor i København med titel af kaptajn og rejste verden tynd i resten af 
årene frem til pensionen, dog bortset fra hans sidste arbejdsår, hvor han overgik til rederiet Norden i forbindelse 
med, at Norden overtog en række aktiviteter fra ØK.

Birger Svenning Hansen, Hornbæk, er afgået ved døden 23. maj, 87 år. Birger blev ansat i ØK 1950 og var 
udstationeret i Thailand, 1955-61 og Singapore 1962-69. I perioden 1970-82 gjorde han tjeneste hos Levison i 
Danmark og fra 1982 til sin pensionering i 1986 hos Heidelberg Eastern i New York. Birger blev i 1969 udnævnt til 
koordinator for Kompagniets Printing Machinery forretning med rang af Filialbestyrer.

Peer Rosenfeldt, Kalvehave, er afgået ved døden 2. juni, 76 år. Peer og fru Merete, som i en årrække har boet i 
Marbella, Spanien, kom til Danmark i marts, hvor Peer kort tid efter blev indlagt og døde på Nykøbing Falster 
Hospital. Peer blev ansat i ØK i 1962, tilbragte en årrække i Thailand, hvorefter han blev tilknyttet Sekretariatet 
ved Hovedkontoret indtil 1994, for efterfølgende at blive sekretariatsleder af Asia House.
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Jørgen K. Jørgensen: ØK for 25 - 50 - 75 - 100 år siden

Milepæl: Nu over 50 livsvarige kontingenter

Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben

     Juni 2020

1950 Født på Frederiksberg, men boede herefter tæt ved Sølvtorvet i Rørholmsgade eller kunstnergaden, hvor 
bl.a. også Kim Larsen har boet. Familien flyttede 1959 til Valby, hvor jeg fortsatte min senere langvarige 
fritidsinteresse som spejder.  1967 Revisorelev og edb-drift, Foighel revision og Chr. Rovsing (vi lejede maskintid 
hos ØK Data). 1970 Flyvevåbnet i Intendantur-korpset 1971-1985 ØK Data, operatør og driftsleder.  1985-1992 
BRF Kredit. 1992-1999 Giro/GiroBank, problem- og ændrings-styring.  SDC 2000-2006, systemrevision. 2006-
2018,Thales (Rejsekort-projektet). 1. april. 2018, pensioneret. Bor nu med fru Lone, der er pensioneret 
sygeplejerske, i Toftebjerghaven, Ballerup. To døtre og fem børnebørn. Vi har gennem årene været på lange ture 
ud i verden for at se og fotografere dyr i deres rette element i bl.a. Borneo og Sydafrika, senest på guidet trekking 
med telt og rygsæk. Også stor interesse for rumfart, stjerner og planeter, så jeg er hyppig gæst i Planetariet i 
København. Aktiv i bestyrelsen gennem mange år i Glostrup Svømmeklub. 

Torben fortæller til blå bog: 

Noget af det mest spændende, vi arbejdede med i min 
ØK Data-tid, var starten af den nye container-styring på 
ØK´s skibe. Der skulle jo nu være telex-forbindelse til de 
store havne med TexCom, og vi skulle så i vor maskinstue 
have et par maskiner stående, der døgnet rundt formeligt 

Først i 70'erne var man lige startet på at tale om sikkerhed 
ved edb-installationer, og jeg fik tilbud om at være med i 
projektet under det daværende EDB Råd hvor Mogens 
Boman var direktør. Arbejdet med bogen gik forrygende, 
og vort område blev så godt modtaget, at det senere blev 
publiceret i en selvstændig lille håndbog, vi i en lang 
periode brugte som lærebog på vore kurser. Der var så 
lige den lille krølle på det, at flere firmaer som Risø og 
NOVO på den tid ikke fastansatte driftsfolk før, de havde 
gennemgået vort kursus – det varmede vore små edb-
hjerter og EDB Rådets bankkonto. Faktisk fik vi også selv 
lidt af kagen.  

praktiske oplysninger også bragte en gennemgående 
satire, ”Livet på Borgen”, om hændelser såvel blandt 
ledelsen som fodfolk. 

Det store projekt for ØK-containerne

sprøjtede telex-kodebånd ud. Da det rigtigt kørte, var 
der pludselig voldsomme mængder, der skulle 
håndteres ,  spo les  op ,  køres  t i l  SDS e l le r 
RegneCentralen på Frederiksberg for at blive 
konverteret til data på magnetbånd, inden kørslerne 
kunne startes op. Jeg fik den ide, at spæne over i ANVA 
og indkøbe ti vasketøjskurve i pæne pastelfarver, som 
s å  k u n n e  s t å  s i d e  o m  s i d e  o g  s l u g e 
kodebåndstrimlerne undervejs – det hjalp gevaldigt på 
”ormegården”, som vi kaldte det. 

Kommunikationen med havnene var definitiv vigtig, der 
kunne ikke losses eller lastes i de største havne, uden 
data var sendt og modtaget fra os. Vi var derfor fire 
driftsledere, der tørnede om vagten 24/7-365 dage, og 
alle havde fået edb-udstyr hjemme til det samt hurtigt 
modem og ekstra telefon Det var nærmest et Huston-
rum-setup – og ikke alle ægtefolk billigede de ofte 
lange perioder, man måtte tilbringe ved PC og telefon.

Jeg forlod ØK Data 31.januar 1985 efter 14 herlige år 
(se i øvrigt Blå Bog).                                  ELJ     

  

Jens Christian Aarslev, Silkeborg-
Vi rk lund,  t i l kny t te t  EAC Timber 
1988–1991, med udsendelser til Indubois 
i Sete, Frankrig, og til Kumasi i Ghana, 
med opstart af EAC Timber Ghana. Som 
det fremgår på side 10, har Jens fra første 
færd sørget for livsvarigt kontingent til ØK 
Klubben.

Peter Hansen, Dubai, Emiraterne, elev i 
ØK 1988, deref ter  Vancouver og 
Hongkong. Sluttede 1997 i EAC Bulk 
Management ved buyout.

Lau Larsen, Nairobi, Kenya, elev i ØK 
1961, militærtjeneste i Livgarden 1964 til 
1966, oversøisk tjeneste i Old East, Kenya og Tanzania 
1967 til 1979, derefter EAC Hong Kong, Import Manager, 
1979 til 1982, International Agencies, Saudi Arabien, 
Printing, 1982 til 1984, derefter Printing EAC Thailand & 

Burma 1984 til 1986. Kom tilbage til Old 
East som Managing Director Project 
Business & Graphics Industry 1986 til 
1997 derefter fra 1998 til nu egen 
forretning i Nairobi. Også livsvarigt 
kontingent, som det fremgår.  

Kim Willum Vammen, Kastrup, elev i 
ØK 1973 – 1976.

Christian Viggo Mengel, 
Svendborg, t i lknyttet 
Træafdelingen 1971- 1982.  Genansat 
1986 i EATL UK. Fra august 1989 ved 
EAC's træafd i Greensboro NC.
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Fødselsdage – klubbens hjertelige lykønskning! 

Dødsfald - Æret være deres minde

Hans Peter Holst har denne gang ØK Bladets medlems-stafet - Sætter fokus på ØK´s forhenværende centrale position i alverdens træhandel  

Hvis du hører om andre, der ønsker at blive medlem af ØK Klubben, kan det ske via hjemmesiden, 
www.eacclub.dk under ”ikke medlem” og følg instruktionen her. Det sendes automatisk videre med 
hurtig respons. Optagelseskriteriet er: Ansat eller ægtefælle i en periode i ØK A/S samt tilknyttede 
virksomheder (herunder Asia House og Santa Fe Group) eller særlige ØK-relaterede kontakter.

Dødsfald - Æret være deres minde

Fødselsdags-portræt: Torben Nielsen, 70 år, mandag 13. juli 2020

     Juni 2020

Torben vil dog helst ikke 
dvæle meget ved det prak-
tiske, tekniske edb-arbejde 
for, som han siger: - Det 
kender de fleste jo i dag - 
input, der hældes ind i en 
maskine og output, der som 
regel er brugbart.

Torben Nielsen betegner tiden i ØK Data som et 
højdepunkt på sin livslange tur og karriere med revision, 
edb og sikkerhed. Han startede godt nok som 
”revisorsnude”, men det gik hurtigt slag i slag som 
medspiller i en fantastisk it-
udvikling gennem de seneste 
par snese år, hvor han også 
inden fik mulighed for at 
sætte sit præg på vores alles 
elektroniske rejsekort.

Torben fortsætter: - Min tid på 
revisionskontoret var ikke 
hovedinteressen. Derimod 
var jeg meget tiltrukket af 
arbejdet hos deres datter-
selskab, Administrativ Data 
Service, ADS, som leverede edb-service til en mængde 
firmaer i Danmark. Vi måtte ud i byen for at finde fri 
maskintid på større installationer, der havde kapacitet 
nok til at klare de voldsomme kalkulationer, som i dag 
kan klares på en PC. 

Så vi kom i kontakt med ATP, DataCentralen, Danske 
Bank og sidst men ikke mindst ØK Data,  dengang 
Vesterbrogade 1A, lige overfor hedengangne ANVA. Vi 
fik for det meste købt bloktid, som det hed, om natten 
når installationens egne store aftenkørsler var afviklet – 

Kæmpe XXL-suppegryder

det var hos ØK Data f.eks. løn for Nakskov Skibsværft, 
Beauvais/Plumrose fakturering osv.  
 

Vi kom selv med datadiske 
så store som XXL-suppe-
gryder samt papir (Liporello 
12”) og input i  form af 
magnetbånd. Vi havde på de 
natlige ekspeditioner sam-
arbejde direkte med ØK 
Data, som jeg blev helt 
fanget af. Jeg fik nu lov at 
give en hånd med og røg 
oven i købet på deres til-
kaldeliste! Driftschef Jørgen 
Møller mente oven i købet, at 
der måske var mulighed for 
mig – ”revisorsnuden” - 
kunne komme med på et 
operatør-hold, når der blev 
en plads – jeg var i den 7. 
himmel, og kom herefter for 
alvor ind i ØK Data-familien.

Torben fortsætter: - Jeg havde en fantastisk tid i ØK 
Data, med spændende opgaver og gode kolleger. På 
trods af skifteholdsarbejde var der et fantastisk 
sammenhold i hele huset. En pionerånd, jeg senere kun 
sjældent har oplevet, blev drevet frem af direktør Ole 
Stangegaard, der også sørgede for gode sociale forhold 
som personaleforeningen, ABACUS, med lokaler i den 
gamle officersforenings lokaler bag Tivoli. Her blev det til 
mindeværdige fester og aktiviteter samt diskuteret og 
løst mangt et problem, inden det måske blev for stort. 
Jeg arbejdede også med foreningens blad, som udover 

-ØK Data var i 14 år en herlig del af min tur med revision, edb-drift og sikkerhed

Torben Nielsen – ”revisorsnuden” fik et langt, interessant liv 
med edb-udviklingen især via ØK Data.

John-Ole Hansen, Alphen aan den Rijn, Belgien, er afgået ved døden 23. februar, 67 år. John-Ole var tilknyttet 
ØK 1970–74.

Erling Bruun, tidligere kaptajn i ØK, døde 17. marts 2020, 83 år. Hans søn, Christian, fortæller til ØK Bladet: Min 
fars liv var i høj grad ØK i hele karrieren. Ganske ung startede han som dæksdreng i ØK, hvor han fortsatte med at 
sejle indtil 1970, på det tidspunkt som overstyrmand.1970-1975 var han med familien udstationeret af ØK til St. 
Thomas. Fra 1975 sad han på ØK's hovedkontor i København med titel af kaptajn og rejste verden tynd i resten af 
årene frem til pensionen, dog bortset fra hans sidste arbejdsår, hvor han overgik til rederiet Norden i forbindelse 
med, at Norden overtog en række aktiviteter fra ØK.

Birger Svenning Hansen, Hornbæk, er afgået ved døden 23. maj, 87 år. Birger blev ansat i ØK 1950 og var 
udstationeret i Thailand, 1955-61 og Singapore 1962-69. I perioden 1970-82 gjorde han tjeneste hos Levison i 
Danmark og fra 1982 til sin pensionering i 1986 hos Heidelberg Eastern i New York. Birger blev i 1969 udnævnt til 
koordinator for Kompagniets Printing Machinery forretning med rang af Filialbestyrer.

Peer Rosenfeldt, Kalvehave, er afgået ved døden 2. juni, 76 år. Peer og fru Merete, som i en årrække har boet i 
Marbella, Spanien, kom til Danmark i marts, hvor Peer kort tid efter blev indlagt og døde på Nykøbing Falster 
Hospital. Peer blev ansat i ØK i 1962, tilbragte en årrække i Thailand, hvorefter han blev tilknyttet Sekretariatet 
ved Hovedkontoret indtil 1994, for efterfølgende at blive sekretariatsleder af Asia House.
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1950 Født på Frederiksberg, men boede herefter tæt ved Sølvtorvet i Rørholmsgade eller kunstnergaden, hvor 
bl.a. også Kim Larsen har boet. Familien flyttede 1959 til Valby, hvor jeg fortsatte min senere langvarige 
fritidsinteresse som spejder.  1967 Revisorelev og edb-drift, Foighel revision og Chr. Rovsing (vi lejede maskintid 
hos ØK Data). 1970 Flyvevåbnet i Intendantur-korpset 1971-1985 ØK Data, operatør og driftsleder.  1985-1992 
BRF Kredit. 1992-1999 Giro/GiroBank, problem- og ændrings-styring.  SDC 2000-2006, systemrevision. 2006-
2018,Thales (Rejsekort-projektet). 1. april. 2018, pensioneret. Bor nu med fru Lone, der er pensioneret 
sygeplejerske, i Toftebjerghaven, Ballerup. To døtre og fem børnebørn. Vi har gennem årene været på lange ture 
ud i verden for at se og fotografere dyr i deres rette element i bl.a. Borneo og Sydafrika, senest på guidet trekking 
med telt og rygsæk. Også stor interesse for rumfart, stjerner og planeter, så jeg er hyppig gæst i Planetariet i 
København. Aktiv i bestyrelsen gennem mange år i Glostrup Svømmeklub. 

Torben fortæller til blå bog: 

Noget af det mest spændende, vi arbejdede med i min 
ØK Data-tid, var starten af den nye container-styring på 
ØK´s skibe. Der skulle jo nu være telex-forbindelse til de 
store havne med TexCom, og vi skulle så i vor maskinstue 
have et par maskiner stående, der døgnet rundt formeligt 

Først i 70'erne var man lige startet på at tale om sikkerhed 
ved edb-installationer, og jeg fik tilbud om at være med i 
projektet under det daværende EDB Råd hvor Mogens 
Boman var direktør. Arbejdet med bogen gik forrygende, 
og vort område blev så godt modtaget, at det senere blev 
publiceret i en selvstændig lille håndbog, vi i en lang 
periode brugte som lærebog på vore kurser. Der var så 
lige den lille krølle på det, at flere firmaer som Risø og 
NOVO på den tid ikke fastansatte driftsfolk før, de havde 
gennemgået vort kursus – det varmede vore små edb-
hjerter og EDB Rådets bankkonto. Faktisk fik vi også selv 
lidt af kagen.  

praktiske oplysninger også bragte en gennemgående 
satire, ”Livet på Borgen”, om hændelser såvel blandt 
ledelsen som fodfolk. 

Det store projekt for ØK-containerne
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der pludselig voldsomme mængder, der skulle 
håndteres ,  spo les  op ,  køres  t i l  SDS e l le r 
RegneCentralen på Frederiksberg for at blive 
konverteret til data på magnetbånd, inden kørslerne 
kunne startes op. Jeg fik den ide, at spæne over i ANVA 
og indkøbe ti vasketøjskurve i pæne pastelfarver, som 
s å  k u n n e  s t å  s i d e  o m  s i d e  o g  s l u g e 
kodebåndstrimlerne undervejs – det hjalp gevaldigt på 
”ormegården”, som vi kaldte det. 

Kommunikationen med havnene var definitiv vigtig, der 
kunne ikke losses eller lastes i de største havne, uden 
data var sendt og modtaget fra os. Vi var derfor fire 
driftsledere, der tørnede om vagten 24/7-365 dage, og 
alle havde fået edb-udstyr hjemme til det samt hurtigt 
modem og ekstra telefon Det var nærmest et Huston-
rum-setup – og ikke alle ægtefolk billigede de ofte 
lange perioder, man måtte tilbringe ved PC og telefon.

Jeg forlod ØK Data 31.januar 1985 efter 14 herlige år 
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1988–1991, med udsendelser til Indubois 
i Sete, Frankrig, og til Kumasi i Ghana, 
med opstart af EAC Timber Ghana. Som 
det fremgår på side 10, har Jens fra første 
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Management ved buyout.
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Frederik foran det kære, gamle Plumrose-logo. Han søger 
andre effekter til bevarelse af kendskabet til det gamle 
Plumrose derude.

     Juni 2020

Bestyrelse, direktion og en stor del ledende stillinger 
blev besat med jurister, økonomer og finanseksperter. 
Handelsfolk, der internt kunne sørge for ”smørret på 
brødet”, blev ikke ordentligt udnyttet med deres viden. 
Man foretrak i nogle tilfælde konsulent bistand uden 
indsigt i Kompagniets organiske evner og muligheder.  

Mod slutningen af 90´erne og begyndelsen af 00´erne 
viste Nutrition, EAC Trading, EAC Grafisk og Industrial 

Der er ingen tvivl om, at fortællingen om ØK´s endeligt 
mødes af stor, berettiget interesse. Det er da også 
omdrejningspunktet i to af de markante artikler i denne 
udgave af ØK Bladet, stafet-samtalen her mellem Jan 
E. Ditlevsen og Henrik Rasmussen samt artiklen med 
Hans Peetz-Larsen og René Schwartz Hansen i 
samtale med Jens Bjergmose og undertegnede.¨

Ikke bagklog – men lære
Jan pointerer, at UDSYN glimrende og detaljeret 
beskriver årene op til 1992 omkring ledelsens 
handlinger, men undrer og ærgrer sig over, at det 
samme ikke er gældende for årene efter 1992. Jan 
understreger, hans sigte ikke er en opslidende bagklog 
debat nu, men blot af hensyn til læren af udviklingen 
også fokus på, hvorfor ”købmændene” ikke kom til orde 
og blev hørt. De vidste bedre end nogen, fortsætter Jan, 
hvad man evnede og havde forstand på internt. 
Kræfterne, der sørgede for Sparsøs afgang og 
afstedkom den livsnødvendige finansielle redning, lod 
til kun at have ét ultimativt mål, nemlig en optimering af 
forretningerne derefter frasalg og i trit med det  
nedlukning af Kompagniet. 

Jan E. Ditlevsen: - Jeg mener, at det ellers meget 
markante ØK-værk, UDSYN, taber pusten i dækning af 
perioden 1992–2015, Jeg savner især fokus på, hvorfor 
der ikke var tiltag for at lade Kompagniet overleve, da 
midler og muligheder så afgjort viste sig, samtidig med, 
at man alligevel kunne varetage aktionærernes 
forventninger til fornuftige afkast. 

Henrik skabte forretning baseret på ØK´s værdier

her til ØK Bladet med Henrik Rasmussen. Han har skabt 
sin egen forretning på de værdier, han fik mulighed for at 
købe ud af ØK til sit personlige selskab, Asia/Africa 
Project Agencies ApS (APA) fra sin private adresse i 
Greve.  Henrik har gennem de seneste 20 år bevist, 
hvad der kunne opnås, hvis aktiviteterne var fortsat i ØK.

Ingredients, at der kunne tjenes gode penge indenfor 
deres forretninger. Mark Wilson, René Schwartz 
Hansen, Hans Peetz-Larsen og deres stab var 
topprofessionelle med de rette holdninger til H. N. 
Andersens dogme, ”sagen før personen, pligten før 
rettighederne”. Jeg mener, mulighederne var til stede for 
Kompagniets overlevelse, fortsætter Jan.. 

Henrik: - Hele præmissen for lukningen af kæmpe 
successen, EAC Trading A/S, er det mest interessante 
emne, fordi det jo netop demonstrerer noget fravær af 
forståelse for handel. Det var ikke nok at tjene mange 
penge. Det SKULLE i mine øjne være indenfor de valgte 
fortsættende forretninger. I stedet for at destruere 
aktivet skulle man have solgt det til medarbejderne, og 
ØK kunne så have beholdt en andel som en god 
lotteriseddel. Men det ønskede man bestemt ikke 
dengang, for hvis vores vækst var fortsat, havde vi jo 
snart bevist at den valgte strategi - som ikke medtog os - 
var forkert, og det ville man tilsyneladende undgå. I 
stedet sagde man farvel til aktiver som bl.a. Toyota 

Jeg har derfor med stafetten, jeg i seneste udgave af ØK 
Bladet modtog efter Hans Peter Holst, valgt en samtale 

Sit livs chance
Henrik Rasmussen er enig i, at han fik sit livs chance ved 
at få foden under eget bord, selvom glæden over det er 
delt, fordi han er enig med Jan i, det var ærgerligt, ØK 
ikke gav sig selv muligheden. 

Købmændene kunne sikre smør på ØK-brødet

Jan Edward. Ditlevsen – ikke noget med bagklogskab, men 
hvad kan vi lære af ØK´s afvikling?

Henrik Rasmussen – jeg fik mit livs chance selvstændigt. 

7

Hans Peter Holst har denne gang medlems-stafetten: Drengedrømmen blev en realitet med ØK

     Juni 2020

Jan E. Ditlevsen har denne gang medlems-stafetten i samtale med Henrik Rasmussen  ���                                                                             Af Erik Ljunggren

-I den sammenhæng er APA jo kun en lille brik i det 
samlede puslespil, fortsætter Henrik. Jeg sikrede med 
APA fra ØK´s projektafdeling bl.a. det største projekt i 
aktivitetens historie nemlig Western Central Zambia 
Power Line projekt til USD 150 mio. Også meget andet fra 
TV stationer i Vietnam med Danmon, det nationale 
telekommunikations netværk i Bhutan sammen med 
Alcatel Tyskland til tekniske skoler i Tanzania, Kenya og i 
Eritrea og meget, meget mere. 

APA har været en kæmpe succes.  Jeg har dog faktisk 
valgt at trappe ned og overladt selskabet til kolleger. Men 
her i 2020 har jeg ladet mig overtale til at genåbne APA 

agenturet i Nigeria (tilbage til Toyota) og Micro Matic 
agenturet i Fjernøsten tilbage til selskabet.  

videre til Erik Piil Clausen

Danmark for at hjælpe med enkelte nye tiltag, og der er 
allerede dags dato effektueret nye forretninger i 
Uganda og Tanzania. Så for APA bliver 2020 igen 
profitabelt, og så må jeg endnu engang overveje, 
hvornår det så er, jeg endeligt stopper.

Jan sender ØK Bladets stafet

Jan Ditlevsen skifter helt spor, når han skal pege på, 
hvem der bør tage næste medlemsstafet i ØK Bladet 
(september) med denne begrundelse: - Jeg har altid 
beundret de mange led, der har medvirket til at skabe 
det fantastiske sammenhold i Kompagniet. Som f.eks. 
vores ”hoffotograf”, Erik Piil ”foto”-Clausen. Han skabte 
sociale relationer blandt os alle, og det synes jeg, skal 
komme ØK Bladets læsere til gode i næste omgang.        
                                                                               ELJ 

Henrik Rasmussen fortæller til Blå Bog:
Født på Frederiksberg. 1971 realeksamen fra Kappelborgskolen i Skagen og elev i ØK samme år.  Arbejdede de 
første 16 år (afbrudt af tjeneste i Flyvevåbnet 1974-1975) som fuldmægtig i tæt samarbejde med alle ØK´s 
import- og eksport-afdelinger ved hovedkontoret samt periodevis ved filialerne i Øst og Vest Afrika. Mest 
spektakulær var en periode på syv måneder i 1987, hvor jeg blev udsendt af direktør Sparsø som " Owners 
Representative" til R.T. Briscoe (Nigeria) Ltd. 1987 - 2000 kontorchef hos EAC Projects senere EAC Trading Ltd, 
som var et nyoprettet datterselskab af ØK. Forlod ØK ved “Management Buy Out", 2000-2020 CEO og stifter, 
Asia/Africa Project Agencies ApS (APA). Nøgle medarbejdere ved filialerne gik med over. APA drift blev underlagt 
selskabet, Henrik Rasmussen Holding ApS, som stadig ejer 100 pct. af aktierne. Firmaet havde overskud 
uafbrudt fra starten, indtil jeg besluttede at neddrosle aktiviteterne i 2018 og lukkede hovedkontoret i Greve i 
solvent likvidation og forærede de lokale aktiver til medarbejderne i Afrika. Holdingselskabet fortsætter med mig 
som finansiel investor. Gift i 38 år med Lone, vi har to piger samt to børnebørn. 

Jan E. Ditlevsens Blå Bog:
Født Fredericia, 2.11.1936. ØK:1953-1998: København, The Old East African Trading Co., Østafrika, R.T. 
Briscoe, Nigeria, Bloch & Behrens, Danmark og Australien.

Kenn Ursbak har gjort opmærksom på, at Bladet 
”Søfart”, 10. maj, under overskriften, ”De danske 
farvande endte som blodig krigsskueplads” bringer 
omtale af RAF-bombeangreb i krigens sidste dage, 3. 
maj 1945, på tre oplagte ØK-skibe ved Slotø i Nakskov 
Fjord, JAVA, FALSTRIA og JUTLANDIA - alle bygget på 
Nakskov Skibsværft. JAVA blev værst tilredt, men alle tre 
skibe kom i aktion igen – og ikke mindst blev JUTLANDIA 
jo senere kendt i anden krigssammenhæng i Korea. 
Episoden er omtalt i bogen, ”Bomber over Danmark” fra 
Nyt Nordisk Forlag. Det allierede angreb på de tre skibe 
skal ses i sammenhæng med, at skibene i tyskernes 
hænder kunne være brugbare til troppetransporter. I 
øvrigt knytter der sig en særlig ØK person-vinkel til 
hændelsen, idet en tidligere ØK-medarbejder, Jørgen 
Keldbæk, var Wing Commander i angrebet. Da han 
opdagede, at det var Kompagniets skibe, der blev ramt, 
stoppede han angiveligt angrebets anden bølge, og det 
betød, at skaderne alt andet lige blev begrænset. 
Keldbæk var ansat i ØK´s gummiplantager i Malaysia 
inden krigens udbrud, men nåede ud til England inden 
japanerne slog til.    

Jens Mortensen har til sin samling af ØK-litteratur via 
sin overbo på Frederiksberg, historikeren Kaare 
Lauring, modtaget Marinehistorisk Tidsskrift, nr. 1. 
2020. Det bringer ikke mindre end 22 sider om 
hospitalsskibet JUTLANDIA med mange flotte foto.  

Den frivillige indsats mod japanerne var præget af flere 
ØK-personligheder, som Frode beskriver vægtigt. 

�                                               

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

Frode Z. Olsen (frode.z.olsen@mail.dk) er som 
tidligere omtalt i ØK Bladet forfatter af den meget 
anmelderroste beskrivelse af Hong Kongs skæbne 
under 2. verdenskrig under titlen: Ikke en jordisk 
Chance (Forlaget Turbine). 

Bogen er mødt af stor international interesse, så nu er 
den også klar i engelsk oversættelse med titlen, 
”Fighting for Two Kings”.

                  ELJ
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Frederik foran det kære, gamle Plumrose-logo. Han søger 
andre effekter til bevarelse af kendskabet til det gamle 
Plumrose derude.

     Juni 2020

Bestyrelse, direktion og en stor del ledende stillinger 
blev besat med jurister, økonomer og finanseksperter. 
Handelsfolk, der internt kunne sørge for ”smørret på 
brødet”, blev ikke ordentligt udnyttet med deres viden. 
Man foretrak i nogle tilfælde konsulent bistand uden 
indsigt i Kompagniets organiske evner og muligheder.  

Mod slutningen af 90´erne og begyndelsen af 00´erne 
viste Nutrition, EAC Trading, EAC Grafisk og Industrial 

Der er ingen tvivl om, at fortællingen om ØK´s endeligt 
mødes af stor, berettiget interesse. Det er da også 
omdrejningspunktet i to af de markante artikler i denne 
udgave af ØK Bladet, stafet-samtalen her mellem Jan 
E. Ditlevsen og Henrik Rasmussen samt artiklen med 
Hans Peetz-Larsen og René Schwartz Hansen i 
samtale med Jens Bjergmose og undertegnede.¨

Ikke bagklog – men lære
Jan pointerer, at UDSYN glimrende og detaljeret 
beskriver årene op til 1992 omkring ledelsens 
handlinger, men undrer og ærgrer sig over, at det 
samme ikke er gældende for årene efter 1992. Jan 
understreger, hans sigte ikke er en opslidende bagklog 
debat nu, men blot af hensyn til læren af udviklingen 
også fokus på, hvorfor ”købmændene” ikke kom til orde 
og blev hørt. De vidste bedre end nogen, fortsætter Jan, 
hvad man evnede og havde forstand på internt. 
Kræfterne, der sørgede for Sparsøs afgang og 
afstedkom den livsnødvendige finansielle redning, lod 
til kun at have ét ultimativt mål, nemlig en optimering af 
forretningerne derefter frasalg og i trit med det  
nedlukning af Kompagniet. 

Jan E. Ditlevsen: - Jeg mener, at det ellers meget 
markante ØK-værk, UDSYN, taber pusten i dækning af 
perioden 1992–2015, Jeg savner især fokus på, hvorfor 
der ikke var tiltag for at lade Kompagniet overleve, da 
midler og muligheder så afgjort viste sig, samtidig med, 
at man alligevel kunne varetage aktionærernes 
forventninger til fornuftige afkast. 

Henrik skabte forretning baseret på ØK´s værdier

her til ØK Bladet med Henrik Rasmussen. Han har skabt 
sin egen forretning på de værdier, han fik mulighed for at 
købe ud af ØK til sit personlige selskab, Asia/Africa 
Project Agencies ApS (APA) fra sin private adresse i 
Greve.  Henrik har gennem de seneste 20 år bevist, 
hvad der kunne opnås, hvis aktiviteterne var fortsat i ØK.

Ingredients, at der kunne tjenes gode penge indenfor 
deres forretninger. Mark Wilson, René Schwartz 
Hansen, Hans Peetz-Larsen og deres stab var 
topprofessionelle med de rette holdninger til H. N. 
Andersens dogme, ”sagen før personen, pligten før 
rettighederne”. Jeg mener, mulighederne var til stede for 
Kompagniets overlevelse, fortsætter Jan.. 

Henrik: - Hele præmissen for lukningen af kæmpe 
successen, EAC Trading A/S, er det mest interessante 
emne, fordi det jo netop demonstrerer noget fravær af 
forståelse for handel. Det var ikke nok at tjene mange 
penge. Det SKULLE i mine øjne være indenfor de valgte 
fortsættende forretninger. I stedet for at destruere 
aktivet skulle man have solgt det til medarbejderne, og 
ØK kunne så have beholdt en andel som en god 
lotteriseddel. Men det ønskede man bestemt ikke 
dengang, for hvis vores vækst var fortsat, havde vi jo 
snart bevist at den valgte strategi - som ikke medtog os - 
var forkert, og det ville man tilsyneladende undgå. I 
stedet sagde man farvel til aktiver som bl.a. Toyota 

Jeg har derfor med stafetten, jeg i seneste udgave af ØK 
Bladet modtog efter Hans Peter Holst, valgt en samtale 

Sit livs chance
Henrik Rasmussen er enig i, at han fik sit livs chance ved 
at få foden under eget bord, selvom glæden over det er 
delt, fordi han er enig med Jan i, det var ærgerligt, ØK 
ikke gav sig selv muligheden. 

Købmændene kunne sikre smør på ØK-brødet

Jan Edward. Ditlevsen – ikke noget med bagklogskab, men 
hvad kan vi lære af ØK´s afvikling?

Henrik Rasmussen – jeg fik mit livs chance selvstændigt. 
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Jan E. Ditlevsen har denne gang medlems-stafetten i samtale med Henrik Rasmussen  ���                                                                             Af Erik Ljunggren

-I den sammenhæng er APA jo kun en lille brik i det 
samlede puslespil, fortsætter Henrik. Jeg sikrede med 
APA fra ØK´s projektafdeling bl.a. det største projekt i 
aktivitetens historie nemlig Western Central Zambia 
Power Line projekt til USD 150 mio. Også meget andet fra 
TV stationer i Vietnam med Danmon, det nationale 
telekommunikations netværk i Bhutan sammen med 
Alcatel Tyskland til tekniske skoler i Tanzania, Kenya og i 
Eritrea og meget, meget mere. 

APA har været en kæmpe succes.  Jeg har dog faktisk 
valgt at trappe ned og overladt selskabet til kolleger. Men 
her i 2020 har jeg ladet mig overtale til at genåbne APA 

agenturet i Nigeria (tilbage til Toyota) og Micro Matic 
agenturet i Fjernøsten tilbage til selskabet.  

videre til Erik Piil Clausen

Danmark for at hjælpe med enkelte nye tiltag, og der er 
allerede dags dato effektueret nye forretninger i 
Uganda og Tanzania. Så for APA bliver 2020 igen 
profitabelt, og så må jeg endnu engang overveje, 
hvornår det så er, jeg endeligt stopper.

Jan sender ØK Bladets stafet

Jan Ditlevsen skifter helt spor, når han skal pege på, 
hvem der bør tage næste medlemsstafet i ØK Bladet 
(september) med denne begrundelse: - Jeg har altid 
beundret de mange led, der har medvirket til at skabe 
det fantastiske sammenhold i Kompagniet. Som f.eks. 
vores ”hoffotograf”, Erik Piil ”foto”-Clausen. Han skabte 
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komme ØK Bladets læsere til gode i næste omgang.        
                                                                               ELJ 
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import- og eksport-afdelinger ved hovedkontoret samt periodevis ved filialerne i Øst og Vest Afrika. Mest 
spektakulær var en periode på syv måneder i 1987, hvor jeg blev udsendt af direktør Sparsø som " Owners 
Representative" til R.T. Briscoe (Nigeria) Ltd. 1987 - 2000 kontorchef hos EAC Projects senere EAC Trading Ltd, 
som var et nyoprettet datterselskab af ØK. Forlod ØK ved “Management Buy Out", 2000-2020 CEO og stifter, 
Asia/Africa Project Agencies ApS (APA). Nøgle medarbejdere ved filialerne gik med over. APA drift blev underlagt 
selskabet, Henrik Rasmussen Holding ApS, som stadig ejer 100 pct. af aktierne. Firmaet havde overskud 
uafbrudt fra starten, indtil jeg besluttede at neddrosle aktiviteterne i 2018 og lukkede hovedkontoret i Greve i 
solvent likvidation og forærede de lokale aktiver til medarbejderne i Afrika. Holdingselskabet fortsætter med mig 
som finansiel investor. Gift i 38 år med Lone, vi har to piger samt to børnebørn. 

Jan E. Ditlevsens Blå Bog:
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Briscoe, Nigeria, Bloch & Behrens, Danmark og Australien.
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OPLEVELSER MED ØK KLUBBEN: BANKO - BOWLING  

OPLEVELSER med ØK Klubben: Julefrokost – Banko – Kompagniets mand – Petanque – Esben Hedegaard

     Juni 2020

ØK Bladet mødte to centrale ØK-personligheder, Hans 
Peetz-Larsen og René Schwartz Hansen, til dialog om, 
hvad de ville tage med sig fra ØK såvel i opgangs- som 
nedgangs-tid. René og Hans startede i EAC samme år, 
var i Thailand sammen heraf omkring et år i Hat Yai, 
Sydthailand. De har holdt den snævre forbindelse 
vedlige gennem alle årene.

- Ude blandt medarbejderne (management 
by walking around)

- Tillid til og respekt for staben på alle 
niveauer

Disse rammer var meget vigtige for dem begge. Det var 
også grundlaget for deres forsøg på flere gange at 
påvirke udviklingen i ØK, hvor de fra hver deres platform 
havde det fælles mål, at ØK kunne forblive et stort, 
sundt firma. Som de begge siger: - Der var så meget 
købmands-talent over hele linjen i ØK. Og Kompagniet 
nød stor anseelse i mange dele af verden.

Rene og Hans er enige i: 

- Ledelse ved uddelegering (find de rigtige 
ledere og støt dem)

- Mottoet må være: Regel nummer 1 – 
kunden har altid ret. Når kunden ikke har 
ret træder regel nummer 1 alligevel i kraft

Grafisk inspiration

grafiske forretning. ØK 
skulle have opbygget 

ekspertise i de øvrige områder a la det grafiske. 
Forslaget blev vraget af direktionen.

Tidligere havde vi set, hvordan det gik med John Deere 
agenturet.  John Deere er verdens største producent af 
landbrugsmaskiner med en ganske interessant linie af 
entreprenørmaskiner.  ØK fik agenturet i be-
gyndelsen/midten af 1970´erne i Thailand, Malaysia, 
Indonesien og Nigeria.  I Malaysia dummede man sig 
med afbetalingsforretning, som førte til store tab. Så 

Hans følger op: - Jeg kom i 1982 med et forslag om at 
gøre ØK´s forretning 
med alt maskineri mere 
profess ionel  ved at 
etablere en ”Maskin/-
services Division” om-
fattende det grafiske 
samt handel med biler, 
scooters, tungt maskine-
ri  osv.  De grafiske 
aktiviteter var allerede 
godt kørende med mas-
ser af talenter.  Det 
kunne have været in-
spiration til de øvrige for-
retningsområder, hvoraf 
flere havde mindst ligeså 
stort potentiale som vor 

Ville en anden vej - desværre

· Ifølge vores oplysninger var det Sparsø/Hasle, 
som insisterede på at købe slagteriet og 
fødevare-virksomheden, Eberswalde, i det 
gamle DDR.  En total håbløs beslutning fordi 
østtyskerne ikke ville have ”deres gamle skidt” 
nu, da de fik muligheden for at få varer fra 
Vesten. I stedet skulle ØK have benyttet 
lejligheden (DDR´s fald) til at sælge Bøklunder, 
mener vi. 

René og Hans: - Vi skal bare se på kendsgerninger som: 

blev den forretning lukket, og John Deere fik prædikatet, 
”dårligt agentur”.  Selvransagelse af ØK´s egen indsats 
ville have ført til en anden konklusion.  Og det var en 
ganske sikker forretning, idet John Deere næsten 
udelukkende kører deres salg gennem forhandlere.  

· ØK holdt stædigt på Transpacific ruten, selvom 
det hurtigt viste sig som en fejlsatsning. Et 
tidligere salg eller lukning burde være foretaget.

Hans: - Det er stadig en gåde for mig, at man valgte at 
sælge Heidelberg Eastern uden at rådføre sig med mig, 
som lige var blevet chef for EAC grafiske aktiviteter. 
Heidelberg ville gerne have et joint venture i 
Nordamerika og så give Kompagniet langtidsaftaler i alle 

René: - Vi måtte desværre se købmands-talentet 
uforløst i mange tilfælde, fordi man under afviklingen 
ville en anden vej. Dialogen mellem Jan Ditlevsen og 
Henrik Rasmussen her i ØK Bladet (side 6-7) er et klart 
eksempel på, hvad f.eks. mulighederne var i mit regi, 
EAC Trading m.m.

DUMEX var undtagelsen

Hans: -. René og jeg var vidner og deltagere i mange ting 
på godt og ondt.  Vi så hvordan især Sparsø assisteret af 
Flemming Hasle dominerede mange og traf uheldige 
beslutninger.  Jeg mindes udsagn fra andre højt 
placerede kolleger, “Du aner ikke, hvor håbløst det har 
været med Sparsø og Hasle.  Alt drejer sig om, de får 
ret”.  

· Vi solgte ikke vor Scandutch andel til Nedlloyd 
fordi d'herrer Sparsø/Hasle mente, vi skulle 
bruge vor forkøbsret til at købe de norsk/svenske 
partnere ud.  Så skred Nedlloyd, og resten er 
historie, da det endte med et salg til Mærsk. 
Gode købmænd ville i det mindste have kigget 
på, hvad man kunne have fået ud af at sælge til 
Nedlloyd, ikke mindst da ØK havde forkøbsret 
overfor de svenske/norske partnere og derfor 
kunne have forhandlet en bedre pris.

Købmandsevnerne burde have været ØK´s styrke – 
men de var desværre på et lille sted i topledelsen, og 
sådan mener vi også, det fortsatte efter Sparsø/Hasle 
domænet med een stor undtagelse - DUMEX.

Hans Peetz-Larsen – vi blev 
desværre ikke hørt.

Talent og muligheder burde være udnyttet til ØK´s fortsatte drift
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René og Hans kommenterer samstemmende: - Vi mener 
at især indenfor fødevarer (Plumrose, Dumex, og meget 
andet)) og maskiner/services med hovedvægten lagt på 
Asien og Nordamerika, men bestemt også åbne for 

Hans nævner her også en interessant vinkel om, at 
Heidelberg i 1992 var majoritets ejet af RWE, et af 
Tysklands største selskaber med interesser dengang i 
elektricitet, kul, vand, civil Engineering (Hochtief) samt 
meget mere med hovedkvarter i Essen. Heidelberg USA 
blev deres næststørste aktivitet i USA efter Consol Coal. 
Jeg mødte deres topledere flere gange, siger Hans, og 
blev god ven med CEO, Dietmar Kuhnt, i anden halvdel af 
90´erne. Det er en interessant tanke at forestille sig, hvad 
det kunne have betydet for ØK, hvis et joint venture 
mellem Heidelberg og ØK i Nordamerika havde udviklet 
sig til et samarbejde også med RWE.

andre lande, hvor ØK havde agenturet, plus overlade ØK 
forhandlingen i Australien/New Zealand.  Et udvidet 
samarbejde med Heidelberg ville have gavnet ØK.  Man 
havde fået en stabil grafisk forretning og med 
Heidelbergs dengang store finansielle styrke stået 
betydeligt stærkere overfor bankerne. Salget af 
Heidelberg Eastern betød nu, at Heidelberg tabte 
respekten for ØK.  Derfor gik jeg og flere kolleger til 
Heidelberg, og jeg endte min karriere dér som leder af 
Heidelberg Americas.  Vi havde nogle meget profitable 
år, 1993-2002. 

muligheder i Europa, 
Afrika og Sydamerika, 
burde ØK have kunnet 
opbygge en interessant 
forretning til gavn for alle 
aktionærer, ansatte og 
kunder. Ikke mindst på 
baggrund af det gode 
renomme, Kompagniet 
nød mange steder.  Nu 
mener vi, at ØK´s ene-
ste succes i de senere år 
var DUMEX ledet af 
Mark Wilson. Men selv 
den store sum penge, 
salget af DUMEX kas-
tede af sig, havde man 
hverken vilje eller evner 
til at gøre noget med - andet end at give dem til 
aktionærerne.  H. N. Andersen måtte vende sig graven, 
tror vi.  

 

De gennemgående spørgsmål, Jens Bjergmose og 
undertegnede stiller i ØK Bladet i denne sammenhæg i 
serien, ”Det tog de med sig fra ØK” kan vi her ændre til, 
hvad man ”kunne ha´ taget med sig”….
                              ELJ+JBJ

Det kunne de have taget med sig fra ØK

René Schwartz Hansen – bredt 
talent var ØK´s styrke 

René Schwartz Hansen og Hans Peetz-Larsen: Det ville de tage med sig fra ØK -  �                                                    Af Jens Bjergmose og Erik Ljunggren

To x 80 år og brede ØK-karrierer

**

René Schwartz Hansen fyldte 80 år, 4. april. Første oversøiske stationering var 1962 i Thailand (Bangkok og Hat 
Yai) med opgaver i bogholderiet og i salg/markedsføring, sluttende med etablering af Vespa agenturet i Thailand. 
1969-1972 i Singapore. 1972–1976 ansvarlig for grafisk forretning i Indonesien. 1975-1981 filialbestyrer i 
Singapore og samtidig dansk generalkonsul (Ridderkorset). 1981–1983 filialbestyrer i Malaysia. 1983–1987 
underdirektør med ansvar for Kompagniets IT aktiviteter. 1987–1989 adm. direktør i Nordisk Fjer. 1992–2002 
tilbage i ØK sluttende som adm. direktør for EAC Trading.

Hans Peetz-Larsen har også netop rundet 80 år, 15. maj, og bor i dag i Boston, USA. Han startede sin oversøiske 
karriere i Thailand, 1962. 1969–1974 var han chef for Oriental Machinery Stores, en af Thailands største 
forhandlere af maskiner fra verdenskendte firmaer som John Deere, Vespa, SKF, ASEA, Heidelberg og mange 
andre. 1975–1982 leder af Heidelberg Eastern i USA. 1983–1992 leder af ØK´s samlede aktiviteter i USA, 
Canada og Mexico. 1993–2002 hos Heidelberg og sluttede som leder af Heidelberg Americas.  Havde 
bestyrelsesposter hos ECCO USA, LEGO (Esko Graphics), Nexpress (Heidelberg/Kodak) og alle de førende 
brancheorganisationer i USA.

Den økonomiske ramme er på samlet 150 millioner kr. fra 
A. P. Møller Fonden, Realdania Fonden, Lolland 
Kommune samt nogle private investorer. 50 millioner kr. 

Mogens Andreasen – æresmedlem af ØK Klubben og 
leder af det stærkt ØK- og Nakskov Skibsværft-baserede 
museum på havnen i Nakskov – kan berette om en 
interessant million-vision omkring et projekt under 
overskriften: Nakskov 2030. 

ØK Bladet følger projektet løbende.                       ELJ

er målrettet til renovering af bygningen, der rummer det 
meget besøgte museum. 

Mogens Andreasen: - Vi håber, at Nakskov 
Marineforening kan integreres i forlængelse af museet, 
så det samlet bliver til et Søfarts og Orlogs Museum. 
Der arbejdes også på en særlig afdeling for 
nakskovitten, Peter Freuchen, i projektet.

Million-vision for Nakskov Skibs og Søfartsmuseum 
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nedgangs-tid. René og Hans startede i EAC samme år, 
var i Thailand sammen heraf omkring et år i Hat Yai, 
Sydthailand. De har holdt den snævre forbindelse 
vedlige gennem alle årene.

- Ude blandt medarbejderne (management 
by walking around)

- Tillid til og respekt for staben på alle 
niveauer

Disse rammer var meget vigtige for dem begge. Det var 
også grundlaget for deres forsøg på flere gange at 
påvirke udviklingen i ØK, hvor de fra hver deres platform 
havde det fælles mål, at ØK kunne forblive et stort, 
sundt firma. Som de begge siger: - Der var så meget 
købmands-talent over hele linjen i ØK. Og Kompagniet 
nød stor anseelse i mange dele af verden.

Rene og Hans er enige i: 

- Ledelse ved uddelegering (find de rigtige 
ledere og støt dem)

- Mottoet må være: Regel nummer 1 – 
kunden har altid ret. Når kunden ikke har 
ret træder regel nummer 1 alligevel i kraft

Grafisk inspiration

grafiske forretning. ØK 
skulle have opbygget 

ekspertise i de øvrige områder a la det grafiske. 
Forslaget blev vraget af direktionen.

Tidligere havde vi set, hvordan det gik med John Deere 
agenturet.  John Deere er verdens største producent af 
landbrugsmaskiner med en ganske interessant linie af 
entreprenørmaskiner.  ØK fik agenturet i be-
gyndelsen/midten af 1970´erne i Thailand, Malaysia, 
Indonesien og Nigeria.  I Malaysia dummede man sig 
med afbetalingsforretning, som førte til store tab. Så 

Hans følger op: - Jeg kom i 1982 med et forslag om at 
gøre ØK´s forretning 
med alt maskineri mere 
profess ionel  ved at 
etablere en ”Maskin/-
services Division” om-
fattende det grafiske 
samt handel med biler, 
scooters, tungt maskine-
ri  osv.  De grafiske 
aktiviteter var allerede 
godt kørende med mas-
ser af talenter.  Det 
kunne have været in-
spiration til de øvrige for-
retningsområder, hvoraf 
flere havde mindst ligeså 
stort potentiale som vor 

Ville en anden vej - desværre

· Ifølge vores oplysninger var det Sparsø/Hasle, 
som insisterede på at købe slagteriet og 
fødevare-virksomheden, Eberswalde, i det 
gamle DDR.  En total håbløs beslutning fordi 
østtyskerne ikke ville have ”deres gamle skidt” 
nu, da de fik muligheden for at få varer fra 
Vesten. I stedet skulle ØK have benyttet 
lejligheden (DDR´s fald) til at sælge Bøklunder, 
mener vi. 

René og Hans: - Vi skal bare se på kendsgerninger som: 

blev den forretning lukket, og John Deere fik prædikatet, 
”dårligt agentur”.  Selvransagelse af ØK´s egen indsats 
ville have ført til en anden konklusion.  Og det var en 
ganske sikker forretning, idet John Deere næsten 
udelukkende kører deres salg gennem forhandlere.  

· ØK holdt stædigt på Transpacific ruten, selvom 
det hurtigt viste sig som en fejlsatsning. Et 
tidligere salg eller lukning burde være foretaget.

Hans: - Det er stadig en gåde for mig, at man valgte at 
sælge Heidelberg Eastern uden at rådføre sig med mig, 
som lige var blevet chef for EAC grafiske aktiviteter. 
Heidelberg ville gerne have et joint venture i 
Nordamerika og så give Kompagniet langtidsaftaler i alle 

René: - Vi måtte desværre se købmands-talentet 
uforløst i mange tilfælde, fordi man under afviklingen 
ville en anden vej. Dialogen mellem Jan Ditlevsen og 
Henrik Rasmussen her i ØK Bladet (side 6-7) er et klart 
eksempel på, hvad f.eks. mulighederne var i mit regi, 
EAC Trading m.m.

DUMEX var undtagelsen

Hans: -. René og jeg var vidner og deltagere i mange ting 
på godt og ondt.  Vi så hvordan især Sparsø assisteret af 
Flemming Hasle dominerede mange og traf uheldige 
beslutninger.  Jeg mindes udsagn fra andre højt 
placerede kolleger, “Du aner ikke, hvor håbløst det har 
været med Sparsø og Hasle.  Alt drejer sig om, de får 
ret”.  

· Vi solgte ikke vor Scandutch andel til Nedlloyd 
fordi d'herrer Sparsø/Hasle mente, vi skulle 
bruge vor forkøbsret til at købe de norsk/svenske 
partnere ud.  Så skred Nedlloyd, og resten er 
historie, da det endte med et salg til Mærsk. 
Gode købmænd ville i det mindste have kigget 
på, hvad man kunne have fået ud af at sælge til 
Nedlloyd, ikke mindst da ØK havde forkøbsret 
overfor de svenske/norske partnere og derfor 
kunne have forhandlet en bedre pris.

Købmandsevnerne burde have været ØK´s styrke – 
men de var desværre på et lille sted i topledelsen, og 
sådan mener vi også, det fortsatte efter Sparsø/Hasle 
domænet med een stor undtagelse - DUMEX.

Hans Peetz-Larsen – vi blev 
desværre ikke hørt.

Talent og muligheder burde være udnyttet til ØK´s fortsatte drift
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René og Hans kommenterer samstemmende: - Vi mener 
at især indenfor fødevarer (Plumrose, Dumex, og meget 
andet)) og maskiner/services med hovedvægten lagt på 
Asien og Nordamerika, men bestemt også åbne for 

Hans nævner her også en interessant vinkel om, at 
Heidelberg i 1992 var majoritets ejet af RWE, et af 
Tysklands største selskaber med interesser dengang i 
elektricitet, kul, vand, civil Engineering (Hochtief) samt 
meget mere med hovedkvarter i Essen. Heidelberg USA 
blev deres næststørste aktivitet i USA efter Consol Coal. 
Jeg mødte deres topledere flere gange, siger Hans, og 
blev god ven med CEO, Dietmar Kuhnt, i anden halvdel af 
90´erne. Det er en interessant tanke at forestille sig, hvad 
det kunne have betydet for ØK, hvis et joint venture 
mellem Heidelberg og ØK i Nordamerika havde udviklet 
sig til et samarbejde også med RWE.

andre lande, hvor ØK havde agenturet, plus overlade ØK 
forhandlingen i Australien/New Zealand.  Et udvidet 
samarbejde med Heidelberg ville have gavnet ØK.  Man 
havde fået en stabil grafisk forretning og med 
Heidelbergs dengang store finansielle styrke stået 
betydeligt stærkere overfor bankerne. Salget af 
Heidelberg Eastern betød nu, at Heidelberg tabte 
respekten for ØK.  Derfor gik jeg og flere kolleger til 
Heidelberg, og jeg endte min karriere dér som leder af 
Heidelberg Americas.  Vi havde nogle meget profitable 
år, 1993-2002. 

muligheder i Europa, 
Afrika og Sydamerika, 
burde ØK have kunnet 
opbygge en interessant 
forretning til gavn for alle 
aktionærer, ansatte og 
kunder. Ikke mindst på 
baggrund af det gode 
renomme, Kompagniet 
nød mange steder.  Nu 
mener vi, at ØK´s ene-
ste succes i de senere år 
var DUMEX ledet af 
Mark Wilson. Men selv 
den store sum penge, 
salget af DUMEX kas-
tede af sig, havde man 
hverken vilje eller evner 
til at gøre noget med - andet end at give dem til 
aktionærerne.  H. N. Andersen måtte vende sig graven, 
tror vi.  

 

De gennemgående spørgsmål, Jens Bjergmose og 
undertegnede stiller i ØK Bladet i denne sammenhæg i 
serien, ”Det tog de med sig fra ØK” kan vi her ændre til, 
hvad man ”kunne ha´ taget med sig”….
                              ELJ+JBJ

Det kunne de have taget med sig fra ØK

René Schwartz Hansen – bredt 
talent var ØK´s styrke 

René Schwartz Hansen og Hans Peetz-Larsen: Det ville de tage med sig fra ØK -  �                                                    Af Jens Bjergmose og Erik Ljunggren

To x 80 år og brede ØK-karrierer

**

René Schwartz Hansen fyldte 80 år, 4. april. Første oversøiske stationering var 1962 i Thailand (Bangkok og Hat 
Yai) med opgaver i bogholderiet og i salg/markedsføring, sluttende med etablering af Vespa agenturet i Thailand. 
1969-1972 i Singapore. 1972–1976 ansvarlig for grafisk forretning i Indonesien. 1975-1981 filialbestyrer i 
Singapore og samtidig dansk generalkonsul (Ridderkorset). 1981–1983 filialbestyrer i Malaysia. 1983–1987 
underdirektør med ansvar for Kompagniets IT aktiviteter. 1987–1989 adm. direktør i Nordisk Fjer. 1992–2002 
tilbage i ØK sluttende som adm. direktør for EAC Trading.

Hans Peetz-Larsen har også netop rundet 80 år, 15. maj, og bor i dag i Boston, USA. Han startede sin oversøiske 
karriere i Thailand, 1962. 1969–1974 var han chef for Oriental Machinery Stores, en af Thailands største 
forhandlere af maskiner fra verdenskendte firmaer som John Deere, Vespa, SKF, ASEA, Heidelberg og mange 
andre. 1975–1982 leder af Heidelberg Eastern i USA. 1983–1992 leder af ØK´s samlede aktiviteter i USA, 
Canada og Mexico. 1993–2002 hos Heidelberg og sluttede som leder af Heidelberg Americas.  Havde 
bestyrelsesposter hos ECCO USA, LEGO (Esko Graphics), Nexpress (Heidelberg/Kodak) og alle de førende 
brancheorganisationer i USA.

Den økonomiske ramme er på samlet 150 millioner kr. fra 
A. P. Møller Fonden, Realdania Fonden, Lolland 
Kommune samt nogle private investorer. 50 millioner kr. 

Mogens Andreasen – æresmedlem af ØK Klubben og 
leder af det stærkt ØK- og Nakskov Skibsværft-baserede 
museum på havnen i Nakskov – kan berette om en 
interessant million-vision omkring et projekt under 
overskriften: Nakskov 2030. 

ØK Bladet følger projektet løbende.                       ELJ

er målrettet til renovering af bygningen, der rummer det 
meget besøgte museum. 

Mogens Andreasen: - Vi håber, at Nakskov 
Marineforening kan integreres i forlængelse af museet, 
så det samlet bliver til et Søfarts og Orlogs Museum. 
Der arbejdes også på en særlig afdeling for 
nakskovitten, Peter Freuchen, i projektet.

Million-vision for Nakskov Skibs og Søfartsmuseum 
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Panter- og dyrlæge-rejse med ØK i 1963

Underholdene beretning
Dyrlæge Eriksens beretning 
om turen er ganske under-
holdende og tegner et billede af 
en for længst svunden tid – som 
ØK jo i høj grad var med til at 
præge. Lise Wied Kirkegaard: - 
Jeg har supplerende spørgs-
mål i forbindelse med min 
gengivelse af fortællingen, men 
da Eriksen desværre døde 
efteråret 2019, har jeg ikke 
mere en hovedkilde at gå til. 
Undervejs i min research har 
jeg fundet fortællinger fra 
hjemmesiden "Snesejler.dk" og 
f r a  b o g e n  " S n e s e j l e r : 

Erindringer fra ØK-søfolk", dog uden at støde på 
oplysninger om denne konkrete tur i 1963.

Lise har allerede bl.a. følgende fakta: Kaptajn på skibet er 
Hans Philipsen * En matros om bord hedder Vistisen * 
Syv stykker banteng-kvæg - to tyre, tre køer og to kalve - 
læsses i Bangkok og placeres i bure på dækket, mens de 
to sorte pantere placeres i deres kasser i forstavnen 
under bakken. I Genova kommer både kaptajn 
Philipsens kone, Kylle, og maskinchefens kone med om 

Forfatteren, Lise Wied Kirkegaard, skriver på en biografi 
om dyrlæge Erik Eriksen, der gennem det meste af sit 
arbejdsliv var tilknyttet Zoologisk Have i København. 
Havens mæcener havde i anledning af hundrede års 
jubilæet i 1959 foræret banteng-kvæg (asiatisk 
vildtkvæg) og to sorte pantere til haven. Trods flere 
forsøg lykkedes det ikke at få dyrene hjem til ZOO før 
1963, hvor dyrlæge Eriksen bliver bedt om at gøre 
forsøget i samarbejde med ØK. Kompagniet indvilligede i 
at transportere dyrene fra Bangkok til København. 

bord på den sidste del af turen * Skibet er oplyst til rute 
fra Bangkok, over Det Indiske Ocean til Suez-kanalen 
med en del stop undervejs som Egypten, Beirut, 
Genova, gennem Gibraltar med voldsomt blæsevejr ud 
for Normandiet, stop i Antwerpen, Rotterdam, 
Amsterdam, Hamburg, Oslo, Göteborg inden 
ankomsten i København antagelig oktober/november, 
1963.

Forfatteren søger svar bl.a. på skibets navn og øvrige 
fakta på datidens rejser. Når ØK påtog sig transport af 
denne art til f.eks. ZOO, var der ofte tale om at afklare 
det pr. kulance uden regning til ZOO. ØK Bladet 
formidler Lise Wied Kirkegaards oplysninger og 
spørgsmål videre, fordi vi ikke havde held med at øse af 
redaktionens sædvanlige historiske kilder – desuden 
overlod ØK A/S jo for længe siden alt arkivmateriale til 
Rigsarkivet i Århus, hvor Lise også er gået på jagt.

Sørens cirkus
Kaptajn Søren Bjørn Søgaard, bestyrelsesmedlem i 
ØK Klubben, kan dog tilføje fra sit eget erfarings-
grundland: - 50 dage tog turen dengang fra 
Bangkok til København. En typisk fuld rundrejse 
til/fra Østen var cirka fire måneder. Standard 
dengang for et ØK skib var 10.000 tdw med fem 
luger og 30+ besætning med aptering for 12 
passagerer. Ved flere end 12 passagerer skulle 
der være læge og tjener ombord. Søren kan også 
berette om han selv var involveret i flere ture i 
Østen med cirkus inkl. mange dyr, men panterne til 
København har han ikke hørt om.      ��  
                ELJ

www.linkedin.com/in/lisewiedkirkegaard 
Mobil 6094 3555 - wied.kirkegaard@gmail.com 

Lise Wied Kirkegaard bor i Hillerød og kan kontaktes: 

Lise Wied Kirkegaard – 
giver samtidig et fint billede 
af  dagl igdagen i  ØK´s 
søværts aktiviteter dengang 
i 1963.

ØK Klubben:  - Katastrofen på Frederiksberg - Golf

Bombningen af Den Franske Skole

Fredag 3. juli - ØK Klubbens Golfudvalg besluttede kort 
før bladets deadline at gennemføre ØK Klubbens 
traditionelle sommergolf på de smukke baner i Hornbæk, 
fredag d. 3. juli med registrering kl.08.00, let morgenmad 
og turneringsstart kl. 09.00 samt efterfølgende hyggelig 
frokost med præmieoverrækkelse. Udvalget følger 
Sundhedsstyrelsens retningslinjer. Vi lægger op til en 
dejlig runde golf og hyggeligt kollegialt samvær for såvel 
ØK Klubbens medlemmer, ægtefæller m.m. samt gode 
venner af ØK. - Tilmelding og turneringsform var på 
hjemmesiden hurtigst muligt efter udvalgets beslutning 
samt tilmelding til  med frist senest Claus-m-@mail.dk
fredag d. 26.juni. 

ØK-golf i Hornbæk

Torsdag, 24. september kl. 17, Asia House. 21. marts 
var det 75 år siden Den Franske Skole på Frederiksberg 
blev sønderbombet ved en tragisk fejltagelse. 17 voksne 
og 86 børn omkom Vi har inviteret fungerende 
informations- og operationschef for Hovedstadens 
Beredskab, Tim Ole Simonsen, til Asia House her i 75-

Aktivitetsudvalget arbejder – som det fremgår af ØK 
Bladets forside – på flere arrangementer i løbet af 
efteråret. Men allerede nu er vi også klar til BANKO: 
Torsdag 3. december kl. 17,  i  Asia House.

året for tragedien. Tim berører emner som: Baggrunden 
for angrebet og katastrofen – Redningsarbejdet og 
brandenes udvikling i kvarteret - Hvordan gik det de 
efterladte og de bomberamte familier? Arrangementet 
blev corona-udsat, 19. marts, og alle oprindeligt 
tilmeldte er orienteret om den nye dato. Men flere kan 
være med: Gebyr kr. 200,- pr. person inkl.. Runchel-
middag bedes i givet fald indbetalt ved tilmelding/køb 
via klubbens hjemmeside, man er velkommen til at tage 
gæster med. Tilmeldingsfrist for nye interesserede 
senest, fredag 18. september 2020. 
Arrangements-ansvarlig: Maria O. M. Jensen - 
morasutti@hotmail.com 

Kryds Banko af i din kalender:
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Livsvarige medlemmer

Siden seneste udgave af ØK Bladet har følgende effektueret tilbuddet om at blive livstids-medlemmer af 
ØK Klubben - altså kontingent een gang for alle, kr. 3.000:

· Jens Christian Aarslev, Silkeborg-Virklund

· Knud Aagaard-Svendsen, Rosweel, USA.
· Kenn Ursbak, København.

· Jørgen Lars Krøner, Greve.

· Ralf Bremsner, Langley, USA.
· Lau Larsen, Nairobi, Kenya.

· Steen Staudal, Stirling, Canada.
· Birthe Jæchel, Roskilde.
· Peter G. Hansen, Gilleleje.

· Per C. Schmidt, København Ø.

Dermed er 65 medlemmer med i denne eksklusive livstidsgruppe, som fritager klubbens administration for 
den årlige ”kamp” (desværre ofte) om indbetaling af kontingentet. Så flere må meget gerne følge op.

Vi måtte desværre sige farvel i bestyrelsen til kasserer 
Poul Jacobsen, som efter en kort periode blev nødsaget 
til at sige fra af jobmæssige årsager. Den øvrige 
hidtidige bestyrelse fortsætter suppleret med Erik Bøgh 
Christensen, som vender tilbage denne gang som 
kasserer. Henrik Flensborg var oprindeligt også 
foreslået til bestyrelsen, men han måtte trække sig på 
grund af arbejdspres som ny dansk konsul for 
Elfenbenskysten.

o Erik Bøgh Christensen, kasserer

o Erik Ljunggren, næstformand og redaktør 
 ØK Bladet (genvalgt to år)

  (nyvalgt for to år)

Den nye bestyrelse konstituerede sig ved møde i Asia 
House, 18. juni 2020: 

o Jens Bjergmose, hjemmesiden (genvalgt to år)
o Maria O. M. Jensen, formand aktivitetsudvalget

Ole John Mohrsen er fortsat tilknyttet med sine hidtidige 
konsulentopgaver for bestyrelsen og klubben.

o Niels Peder Veje, aktivitetsudvalget

o Andy Vels Jensen, formand

o Søren Bjørn Søgaard, søfart (genvalgt to år)
o Pia Wind, sekretær (genvalgt to år)

ØK Klubbens planlagte generalforsamling i Asia House, 
16. april, måtte aflyses på grund af en vis virus. Det blev i 
stedet til en elektronisk løsning, 28. maj, som omtalt i 
Formandens Hjørne på bladets bagside. Det gik alt 
andet lige fint - og vi skulle jo finde en løsning.

Bestyre lsen fu lgte ef ter  omstændighederne 
vedtægterne omkring varsling samt afstemning og 
endelige beslutninger/godkendelser. Men forum blev så 
ikke de fremmødte medlemmer i Asia House på dagen 
men alle medlemmer med e-mailadresse. Alt materiale 
inklusive beretninger, regnskab og budget blev med 
kommentarer lagt ud på klubbens hjemmeside tre uger 
før den varslede ekstraordinære generalforsamling, 28. 
maj 2020, og alle medlemmer, med e-mailadresse 
modtog også materialet. Alle blev inviteret til at stille 
spørgsmål og stemme på ”silence is approval” basis.

Erik Bøgh Christensen ny kasserer

ØK Klubben har 75 års jubilæum 2022 – det er 
bestyrelsen optaget af at markere markant, og det 
fremgår da også af budget 2020, at der allerede nu er 
hensat kr. 50.000 til begivenheden, som Du løbende 
kommer til at se og høre meget mere om. �        

Der var ikke undervejs kommentarer til det revidere 
regnskab 2019 og bestyrelsens budget for 2020. Årets 
indtægter sluttede på kr. 444.000 (budget kr. 349.000) 
inkl. livstidskontingenter og det meget betydelige bidrag 
fra ØK Fonden, som alle anerkender med stor 
taknemmelighed. Udgifterne sluttede på kr. 412.000 kr. 
(budget kr. 349.000) præget af bl.a. akut behov for 
ekstern hjælp til bogholderi og hjemmesiden samt 
øgede parkeringsudgifter ved Asia House og ny PC til 
klubben i Asia House. Budget 2020 følger som 
udgangspunkt samme linje som 2019, men her vil 
corona-situationen også påvirke resultatet. Forslag om 
forhøjelse fra og med 2021 af årligt/livstids kontingent til 
hhv. kr. 350/kr. 3.500 er også godkendt.

Klubben havde ved udgangen af 2019 527medlemmer – 
og glædeligt alle á jour på kontingent. Det er et lille fald i 
forhold til tidligere, men bestyrelsen har også tyet til 
udelukkelse af en halv snes medlemmer, fordi 
kontingent- og kontaktfladen til dem var ebbet ud. 
Antallet af medlemmer på livstids-kontingent er 
særdeles positivt, og det betød rent faktisk at klubben 
undgik udfordringer på likviditet.  

Klubbens 75 års Jubilæum

12 arrangementer 2019 - over 600 var med

            

Økonomien

                                AVJ +ELJ

Formand Andy kunne på hjemmesiden op t i l 
generalforsamlingen i sin beretning for 2019 fortælle, at 
klubben havde gennemført 12 arrangementer gennem 
året – ligeligt fordelt mellem Asia House og eksternt. 
Klubben støttede desuden den legendariske julefrokost 
for honorarbisserne. Samlet deltog over 600 
medlemmer i arrangementerne med banko og 
Grønnegården som sædvanlige topscorere henholdsvis 
95 og 94 deltagere.

Virus-løsning med elektronisk generalforsamling

mailto:Claus-m-@mail.dk
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da Eriksen desværre døde 
efteråret 2019, har jeg ikke 
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Hans Philipsen * En matros om bord hedder Vistisen * 
Syv stykker banteng-kvæg - to tyre, tre køer og to kalve - 
læsses i Bangkok og placeres i bure på dækket, mens de 
to sorte pantere placeres i deres kasser i forstavnen 
under bakken. I Genova kommer både kaptajn 
Philipsens kone, Kylle, og maskinchefens kone med om 

Forfatteren, Lise Wied Kirkegaard, skriver på en biografi 
om dyrlæge Erik Eriksen, der gennem det meste af sit 
arbejdsliv var tilknyttet Zoologisk Have i København. 
Havens mæcener havde i anledning af hundrede års 
jubilæet i 1959 foræret banteng-kvæg (asiatisk 
vildtkvæg) og to sorte pantere til haven. Trods flere 
forsøg lykkedes det ikke at få dyrene hjem til ZOO før 
1963, hvor dyrlæge Eriksen bliver bedt om at gøre 
forsøget i samarbejde med ØK. Kompagniet indvilligede i 
at transportere dyrene fra Bangkok til København. 

bord på den sidste del af turen * Skibet er oplyst til rute 
fra Bangkok, over Det Indiske Ocean til Suez-kanalen 
med en del stop undervejs som Egypten, Beirut, 
Genova, gennem Gibraltar med voldsomt blæsevejr ud 
for Normandiet, stop i Antwerpen, Rotterdam, 
Amsterdam, Hamburg, Oslo, Göteborg inden 
ankomsten i København antagelig oktober/november, 
1963.

Forfatteren søger svar bl.a. på skibets navn og øvrige 
fakta på datidens rejser. Når ØK påtog sig transport af 
denne art til f.eks. ZOO, var der ofte tale om at afklare 
det pr. kulance uden regning til ZOO. ØK Bladet 
formidler Lise Wied Kirkegaards oplysninger og 
spørgsmål videre, fordi vi ikke havde held med at øse af 
redaktionens sædvanlige historiske kilder – desuden 
overlod ØK A/S jo for længe siden alt arkivmateriale til 
Rigsarkivet i Århus, hvor Lise også er gået på jagt.

Sørens cirkus
Kaptajn Søren Bjørn Søgaard, bestyrelsesmedlem i 
ØK Klubben, kan dog tilføje fra sit eget erfarings-
grundland: - 50 dage tog turen dengang fra 
Bangkok til København. En typisk fuld rundrejse 
til/fra Østen var cirka fire måneder. Standard 
dengang for et ØK skib var 10.000 tdw med fem 
luger og 30+ besætning med aptering for 12 
passagerer. Ved flere end 12 passagerer skulle 
der være læge og tjener ombord. Søren kan også 
berette om han selv var involveret i flere ture i 
Østen med cirkus inkl. mange dyr, men panterne til 
København har han ikke hørt om.      ��  
                ELJ

www.linkedin.com/in/lisewiedkirkegaard 
Mobil 6094 3555 - wied.kirkegaard@gmail.com 

Lise Wied Kirkegaard bor i Hillerød og kan kontaktes: 

Lise Wied Kirkegaard – 
giver samtidig et fint billede 
af  dagl igdagen i  ØK´s 
søværts aktiviteter dengang 
i 1963.

ØK Klubben:  - Katastrofen på Frederiksberg - Golf

Bombningen af Den Franske Skole

Fredag 3. juli - ØK Klubbens Golfudvalg besluttede kort 
før bladets deadline at gennemføre ØK Klubbens 
traditionelle sommergolf på de smukke baner i Hornbæk, 
fredag d. 3. juli med registrering kl.08.00, let morgenmad 
og turneringsstart kl. 09.00 samt efterfølgende hyggelig 
frokost med præmieoverrækkelse. Udvalget følger 
Sundhedsstyrelsens retningslinjer. Vi lægger op til en 
dejlig runde golf og hyggeligt kollegialt samvær for såvel 
ØK Klubbens medlemmer, ægtefæller m.m. samt gode 
venner af ØK. - Tilmelding og turneringsform var på 
hjemmesiden hurtigst muligt efter udvalgets beslutning 
samt tilmelding til  med frist senest Claus-m-@mail.dk
fredag d. 26.juni. 

ØK-golf i Hornbæk

Torsdag, 24. september kl. 17, Asia House. 21. marts 
var det 75 år siden Den Franske Skole på Frederiksberg 
blev sønderbombet ved en tragisk fejltagelse. 17 voksne 
og 86 børn omkom Vi har inviteret fungerende 
informations- og operationschef for Hovedstadens 
Beredskab, Tim Ole Simonsen, til Asia House her i 75-

Aktivitetsudvalget arbejder – som det fremgår af ØK 
Bladets forside – på flere arrangementer i løbet af 
efteråret. Men allerede nu er vi også klar til BANKO: 
Torsdag 3. december kl. 17,  i  Asia House.

året for tragedien. Tim berører emner som: Baggrunden 
for angrebet og katastrofen – Redningsarbejdet og 
brandenes udvikling i kvarteret - Hvordan gik det de 
efterladte og de bomberamte familier? Arrangementet 
blev corona-udsat, 19. marts, og alle oprindeligt 
tilmeldte er orienteret om den nye dato. Men flere kan 
være med: Gebyr kr. 200,- pr. person inkl.. Runchel-
middag bedes i givet fald indbetalt ved tilmelding/køb 
via klubbens hjemmeside, man er velkommen til at tage 
gæster med. Tilmeldingsfrist for nye interesserede 
senest, fredag 18. september 2020. 
Arrangements-ansvarlig: Maria O. M. Jensen - 
morasutti@hotmail.com 

Kryds Banko af i din kalender:
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Livsvarige medlemmer

Siden seneste udgave af ØK Bladet har følgende effektueret tilbuddet om at blive livstids-medlemmer af 
ØK Klubben - altså kontingent een gang for alle, kr. 3.000:

· Jens Christian Aarslev, Silkeborg-Virklund

· Knud Aagaard-Svendsen, Rosweel, USA.
· Kenn Ursbak, København.

· Jørgen Lars Krøner, Greve.

· Ralf Bremsner, Langley, USA.
· Lau Larsen, Nairobi, Kenya.

· Steen Staudal, Stirling, Canada.
· Birthe Jæchel, Roskilde.
· Peter G. Hansen, Gilleleje.

· Per C. Schmidt, København Ø.

Dermed er 65 medlemmer med i denne eksklusive livstidsgruppe, som fritager klubbens administration for 
den årlige ”kamp” (desværre ofte) om indbetaling af kontingentet. Så flere må meget gerne følge op.

Vi måtte desværre sige farvel i bestyrelsen til kasserer 
Poul Jacobsen, som efter en kort periode blev nødsaget 
til at sige fra af jobmæssige årsager. Den øvrige 
hidtidige bestyrelse fortsætter suppleret med Erik Bøgh 
Christensen, som vender tilbage denne gang som 
kasserer. Henrik Flensborg var oprindeligt også 
foreslået til bestyrelsen, men han måtte trække sig på 
grund af arbejdspres som ny dansk konsul for 
Elfenbenskysten.

o Erik Bøgh Christensen, kasserer

o Erik Ljunggren, næstformand og redaktør 
 ØK Bladet (genvalgt to år)

  (nyvalgt for to år)

Den nye bestyrelse konstituerede sig ved møde i Asia 
House, 18. juni 2020: 

o Jens Bjergmose, hjemmesiden (genvalgt to år)
o Maria O. M. Jensen, formand aktivitetsudvalget

Ole John Mohrsen er fortsat tilknyttet med sine hidtidige 
konsulentopgaver for bestyrelsen og klubben.

o Niels Peder Veje, aktivitetsudvalget

o Andy Vels Jensen, formand

o Søren Bjørn Søgaard, søfart (genvalgt to år)
o Pia Wind, sekretær (genvalgt to år)

ØK Klubbens planlagte generalforsamling i Asia House, 
16. april, måtte aflyses på grund af en vis virus. Det blev i 
stedet til en elektronisk løsning, 28. maj, som omtalt i 
Formandens Hjørne på bladets bagside. Det gik alt 
andet lige fint - og vi skulle jo finde en løsning.

Bestyre lsen fu lgte ef ter  omstændighederne 
vedtægterne omkring varsling samt afstemning og 
endelige beslutninger/godkendelser. Men forum blev så 
ikke de fremmødte medlemmer i Asia House på dagen 
men alle medlemmer med e-mailadresse. Alt materiale 
inklusive beretninger, regnskab og budget blev med 
kommentarer lagt ud på klubbens hjemmeside tre uger 
før den varslede ekstraordinære generalforsamling, 28. 
maj 2020, og alle medlemmer, med e-mailadresse 
modtog også materialet. Alle blev inviteret til at stille 
spørgsmål og stemme på ”silence is approval” basis.

Erik Bøgh Christensen ny kasserer

ØK Klubben har 75 års jubilæum 2022 – det er 
bestyrelsen optaget af at markere markant, og det 
fremgår da også af budget 2020, at der allerede nu er 
hensat kr. 50.000 til begivenheden, som Du løbende 
kommer til at se og høre meget mere om. �        

Der var ikke undervejs kommentarer til det revidere 
regnskab 2019 og bestyrelsens budget for 2020. Årets 
indtægter sluttede på kr. 444.000 (budget kr. 349.000) 
inkl. livstidskontingenter og det meget betydelige bidrag 
fra ØK Fonden, som alle anerkender med stor 
taknemmelighed. Udgifterne sluttede på kr. 412.000 kr. 
(budget kr. 349.000) præget af bl.a. akut behov for 
ekstern hjælp til bogholderi og hjemmesiden samt 
øgede parkeringsudgifter ved Asia House og ny PC til 
klubben i Asia House. Budget 2020 følger som 
udgangspunkt samme linje som 2019, men her vil 
corona-situationen også påvirke resultatet. Forslag om 
forhøjelse fra og med 2021 af årligt/livstids kontingent til 
hhv. kr. 350/kr. 3.500 er også godkendt.

Klubben havde ved udgangen af 2019 527medlemmer – 
og glædeligt alle á jour på kontingent. Det er et lille fald i 
forhold til tidligere, men bestyrelsen har også tyet til 
udelukkelse af en halv snes medlemmer, fordi 
kontingent- og kontaktfladen til dem var ebbet ud. 
Antallet af medlemmer på livstids-kontingent er 
særdeles positivt, og det betød rent faktisk at klubben 
undgik udfordringer på likviditet.  

Klubbens 75 års Jubilæum

12 arrangementer 2019 - over 600 var med

            

Økonomien

                                AVJ +ELJ

Formand Andy kunne på hjemmesiden op t i l 
generalforsamlingen i sin beretning for 2019 fortælle, at 
klubben havde gennemført 12 arrangementer gennem 
året – ligeligt fordelt mellem Asia House og eksternt. 
Klubben støttede desuden den legendariske julefrokost 
for honorarbisserne. Samlet deltog over 600 
medlemmer i arrangementerne med banko og 
Grønnegården som sædvanlige topscorere henholdsvis 
95 og 94 deltagere.

Virus-løsning med elektronisk generalforsamling

mailto:Claus-m-@mail.dk


Formandens hjørne:

OBS: Check er ikke længere et gyldigt betalingsmiddel, så undlad venligst at betale diverse med check overhovedet, men brug vores www-muligheder 
eller konto, som fremgår herover. Næste nr. af ØK Bladet forventes udsendt september 2020

NYT FRA ØK KLUBBEN udgives af ØK Klubben. Redaktør: Erik Ljunggren (ELJ), e-mail erikjunge88@gmail.com, der sammen med Andy Vels 
Jensen, Maria Jensen Jens Bjergmose, Ole John Mohrsen og John Busch udgør redaktionsudvalget. Udvalgets adresse er c/o ØK Klubben, Asia 
House, Indiakaj 16, 2100 København Ø, e-mail redaktion@eacclub.dk.Grafik og lay-out: John Busch, e-mail busch@eacclub.dk 
Klubbens e-mail eacc@eacclub.dk og hjemmeside www.eacclub.dk
Klubbens bankkonto: Danske Bank nr. 1551-16751790 (SWIFT DABADKKK IBAN  DK2730000016751790)
KØB AKTIVITETER (se fakta i omtalen inde i bladet) – BETAL KONTINGENT (pt årligt kr. 300): Du kan nu betale dit kontingent og købe din deltagelse 
i ØK Klubbens arrangementer via den nye hjemmeside, www.eacclub.dk. Vælg her medlemsside (her bliver du bedt om adgangskode, samme som på 
den gamle hjemmeside), gå ind i butik og vælg det ”produkt”, du vil købe, og når du trykker køb bliver din indkøbskurv øverst i højre hjørne opdateret. Når 
du har købt, trykker du på ”kurven” tjekker om alle dine ”varer” er der. Tryk derefter ”kassen” og du får et billede, hvor du bedes taste dine oplysninger og 
kreditkort oplysninger. Tjek dine indtastninger, tryk næste og din ordre er gennemført.

Jeg var selv i Melbourne da virussen brød ud, og vi 
nåede lige nøjagtig hjem tre dage før Emirates 
stoppede helt med at flyve, og Australien begyndte at 
lukke ned. 90 % af passagerene på vores Airbus 380 var 
glade danskere, som havde været i klemme i udlandet. 
Siden da er ”to do” listen i hjemmet blevet mærkbar 
reduceret, og nej hvor har man brugt ”møj” kedelig tid på 
at annullere planlagte private arrangementer; som man 
havde gået og glædet sig til hele vinteren. 

Når I læser dette første trykte blad for 2020 vil Mette F. 
forhåbentligt have åbnet Danmark endnu mere op, så vi 
igen kan færdes, som vi har lyst, med nye regler. Dog 
har krisen pågået så længe, at mange nok vil have 
opgivet sommerrejser og begivenheder. Det inkluderer 
Cirkusrevyen, som nu har rykket klubbens planlagte 
arrangement fra 4.8.2020 til 3.8.2021. Det positive her 
er så, at vi nok kan få flere med, hvis der er nogle 
derude, som ikke meldte sig til, inden der var udsolgt.

Dog så det ud til, at man kunne klemme et par ”max 10 
personer” arrangementer ind i juni. 

Så kom virus…….

I seneste blad kunne vi tale om de mange herlige 
arrangementer, der lå forude i klubbens kalend-
er….men så kom der lige en virus, som satte en stopper 
for meget af det morsomme og hyggelige i livet. 
”Sammen og hver for sig”, som Kim sang i 1995. Det 
værste var, at man ikke kunne besøge de ældre på 
plejehjem. Vi har selv i familien to på plejehjem efter 
nylige blodpropper i hjernen, og de forstår jo ikke helt, 
hvorfor man ikke kommer på besøg. Heldigvis er der 
Face Time og Skype, men alligevel….

Kommer vi hjem?
Flere gode venner og klubmedlemmer i udlandet ved 
endnu ikke, om det lykkes dem at komme hjem på ferie i 
år, da den ene måske skal i 14 dages karantæne i 
Danmark og den anden i lignende karantæne, når de 
vender hjem! Familiebesøg fra Australien (læs 
barnebarnet!) er noget, man kun kan håbe på.

Den gode nyhed er også, at Danmark nok får travlt over 
sommeren med at tage sig af tidligere karantæneramte 
danskere som nu er sultne og tørstige også på 
oplevelser, mennesker og godt samvær. Det får 
Danmark også brug for nu, hvor statskassen under 
krisen blev tømt for næsten 300 mia kr. Det er vist Tuborg 
i stedet for Corona.

Klubben planlægger en ”Vi Ses Igen” komsammen i 
Asia House, som vi også fortæller om på forsiden af 
bladet. 

Andre arrangementer i 2020 bliver løbende opdateret på 
hjemmesiden, og hvis I er tilmeldt et arrangement, så 
hører I direkte fra aktivitetsudvalget. Klubben vil gøre sit 
ypperste for at levere flest mulige arrangementer i sidste 
halvår af 2020. 

GF blev til elektronisk GF
Vores online forsøg på en ekstraordinær general-
forsamling gik ganske fint, men det er nok noget vi helst 
vil være foruden fremadrettet. Tak for jeres forståelse 
heromkring; vi skulle videre bedst og hurtigst muligt. 
(Mere konkret om generalforsamlingen side 10).

Bladet
Hyg jer med endnu et spændende blad fra redaktør Erik 
og co. Lige fra interview med to af mine egne gamle 
chefer, beretningen om to pantere, asiatisk kvæg på 
dækket til stafetsamtale mellem to gode købmænd…. 

Vi ses forhåbentligt snart. 

I mellemtiden, pas på jer selv, jeres kære og nære. 

De bedste hilsener, Andy

Det tog de med sig fra ØK


